

Mr Martin Car

Senior Expert



www.brv.at

BRV anniversary: 35 years of initiative

BRV-Jubiläum: 35 Jahre initiativ



EN

The Austrian Association for Recycling in the Construction Industry (BRV) is the Austria-wide representative of the circular economy in the construction industry, which deals with mineral construction waste and its qualitative processing. This begins with deconstruction and the necessary preparatory work (investigation of pollutants, investigation of contaminants, building clearance), and continues with correct interim storage and quality processing. In addition to concrete, asphalt and masonry, a central concern is the recycling of plasterboard and the great potential of excavated soil.

DE

Der Österreichische Baustoff-Recycling Verband (BRV) ist die österreichweite Vertretung der Kreislaufwirtschaft im Bauwesen, die sich mit den mineralischen Baurestmassen und deren qualitative Aufbereitung kümmert. Dies beginnt beim Rückbau und den nötigen Vorarbeiten (Schadstofferkundung, Störstofferkundung, Bauwerksfreigabe), geht über die korrekte Zwischenlagerung bis hin zur Qualitätsaufbereitung. Neben Beton, Asphalt, Mauerwerk ist die Gipsplattenverwertung ein zentrales Anliegen sowie das große Potential des Bodenaushubes.



Der BRV wurde 1990 von 14 Unternehmen gegründet und ist seither auf rund 80 Mitglieder mit über 110 Aufbereitungsanlagen gewachsen. Er repräsentiert rund 80% der in Österreich aufbereiteten Recycling-Baustoffe.

Seine Mitglieder bestehen aus Bau- und Abbruchunternehmen, Recycling-Betrieben, Bauherren (z.B. Verkehrsinfrastrukturbetreiber) und Deponiebetreibern sowie Primärrohstoffproduzenten. Letztere nutzen die Möglichkeit, mit einem zusätzlichen Standbein, dem Recycling, ihr Portfolio an Produkten zu ergänzen.

2025 feiert der Wirtschaftsverband sein 35-jähriges Bestandsjubiläum. Dies wurde im Rahmen einer Festveranstaltung, an der hochrangige politische Vertreter und Repräsentanten/innen der Behörden teilnahmen, gewürdigt. Eine Grußbotschaft des zuständigen Bundesministers stellte die Wichtigkeit der Tätigkeit des BRV in den Mittelpunkt.

Präsident Thomas Kasper, auch im Vorstand der EDA vertreten, würdigte dabei mehrere Gründungsmitglieder und den langjährigen Geschäftsführer des BRV, Martin Car, der 35 Jahre diese Tätigkeit unermüdlich ausübte.

Besonderes Augenmerk schenkte Kasper dabei den internationalen Kontakten, die sich insbesondere durch die Mitgliedschaft in der European Quality Association for Recycling e.V. (EQAR) und in der European Demolition Association (EDA), aber auch in der Mitgliedschaft zur FIEC, dem europäischen Bauverband, zum Ausdruck kommen.

Durch den Vorsitz im nationalen Normungsgremium für den Bereich Rückbau und die Teilnahme an CEN ist der BRV auch international beim Thema Abbruch präsent.

The BRV was founded in 1990 by 14 companies and has since grown to around 80 members with over 110 processing plants. It represents around 80% of the recycled construction materials processed in Austria.

Its members consist of construction and demolition companies, recycling companies, building owners (e.g. transport infrastructure operators) and landfill operators, as well as primary raw material producers. The latter use the opportunity to supplement their product portfolio with an additional source of income, namely recycling.

In 2025, the trade association celebrates its 35th anniversary. This was honoured at a ceremony attended by high-ranking political representatives and representatives of the authorities. A message of greeting from the responsible federal minister highlighted the importance of the BRV's work.

President Thomas Kasper, who is also a member of the EDA's executive committee, paid tribute to several founding members and the BRV's long-standing managing director, Martin Car, who has tirelessly performed this role for 35 years.

Kasper paid particular attention to the association's international contacts, which are reflected in its membership of the European Quality Association for Recycling e.V. (EQAR) and the European Demolition Association (EDA), as well as its membership of FIEC, the European Construction Association.

Through its chairmanship of the national standardisation committee for deconstruction and its participation in CEN, the BRV also has an international presence in the field of demolition.